

Ivabradine HCl

【OCORA】Coralan® 5mg/Tab

ATC Code : C01EB17

中文名：康立來膜衣錠 5 毫克 «Servier»

適應症：治療慢性心衰竭。

藥理分類：Cardiovascular Agent, Miscellaneous.

用法用量：Administration: Orally, taken with food.

Indications and dosage regimen:

Heart failure with reduced ejection fraction:

- Initial: 5 mg BID or 2.5 mg BID in patients with a history of conduction defects or who may experience hemodynamic compromise due to bradycardia.
- After 2 to 4 weeks, adjust dose to achieve a resting heart rate between 50 and 60 bpm.

Maximum dose: 7.5 mg BID

Dosage adjustment based on resting heart rate:

If heart rate >60 bpm: Increase dose by 2.5 mg BID (max. dose: 7.5 mg BID).

If heart rate 50 to 60 bpm: Maintain dose.

If heart rate <50 bpm or signs and symptoms of bradycardia: Decrease dose by 2.5 mg BID; if current dose is 2.5 mg BID, discontinue therapy.

不良反應：頭痛，眩暈，視力模糊(幻視、複視)、發光現象 (光幻覺)。

注意事項：

1. 育齡婦女於治療期間應使用適當的避孕措施。
2. 若出現頭痛反應，一般會於一個月後會逐漸改善。
3. 不建議用於哺乳中婦女。
4. 服藥期間可能出現不適症狀（如低血壓、眩暈、疲倦等）或心跳緩慢或心律異常相關症狀。
5. 服藥後可能會出現視力變化，包括光線突然改變產生的亮光。開車和做其他需要有清楚視力的工作或活動時，要小心使用。包括在夜間駕駛。
6. 服藥期間避免飲用葡萄柚汁。
7. 本品屬 CYP 3A4 代謝途徑，若需與 CYP 3A4 inducers 或 CYP 3A4 inhibitors 併用時須特別注意。

交互作用：

1. **CYP 3A4 inducers** (Carbamazepine, Phenobarbital, Phenytoin, Rifampin): may ↓ level of Ivabradine; **Avoid combination.**
2. **CYP 3A4 inhibitors** (Clarithromycin, Itraconazole, Ketoconazole, Voriconazole, Telithromycin): may ↑ level of Ivabradine; **Avoid combination.**

懷孕期：

1. 懷孕期間禁止使用。
2. Adverse events have been observed in animal reproduction studies, and fetal harm may occur if ivabradine is administered to pregnant women.
3. If treatment is needed during pregnancy, closely monitor for destabilization of heart failure, especially during the first trimester. Pregnant women with chronic heart failure should also be monitored for preterm birth.

授乳期：

1. 以本藥治療期間不可授乳。
2. It is not known if ivabradine is present in breast milk. Due to the potential risk from exposure in the breastfed infant, breastfeeding is not recommended.